
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 28. september 2017 stillet følgende 

spørgsmål nr. 1224 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 1224:  

”Ministeren bedes oplyse, hvor mange danske læger, der søger til udlandet. Og om 

ministeren vi tage initiativer til at trække de dansker læger hjem til Danmark igen?” 

 

Svar: 

Baseret på oplysninger fra Lægeprognose 2015-2040 (Sundhedsstyrelsen, 2016) kan 

jeg oplyse, at kun ca. 5 pct. af de læger med dansk statsborgerskab, som opnåede au-

torisation i perioden 2007-2014, efterfølgende er udvandret fra Danmark. 2-4 pct. ud-

vandrer samme år, som de opnår autorisation.  

 

Jeg ser en fordel i en vis international udveksling af læger, så fagligheder udveksles, 

hvilket også det danske sundhedsvæsen har gavn af. Jeg ønsker ikke en model, hvor 

vi tvinger læger til at blive i Danmark for at arbejde. Vi skal sikre, at vi i Danmark har 

attraktive arbejdspladser, hvor læger ønsker at arbejde. Her har regionerne en helt 

central rolle i at skabe eksempelvis stærke faglige miljøer og gode arbejdsforhold, så 

vi kan fastholde de læger, der overvejer at flytte ud af landet. 
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